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Hvad er din/jeres primære interesse i Marselisborgskovene? 

 
DN’s interesse er flersidig, men vort primære fokus retter sig mod sko-
vene som økosystem, der kan understøtte en levende natur og en rig 
biodiversitet. Dernæst bør skoven naturligvis være tilgængelig for publi-
kum, således at naturen kan opleves og nydes. Men publikumstryk/akti-
viteter bør til enhver tid tilpasses naturens bærekapacitet, og ske i re-
spekt for naturgrundlaget. 
 

 

Hvilke fremtidsønsker har du/I for området? 

 
DN Aarhus ser gerne, at Marselisborgskovene, eller væsentlige dele af 
disse, udlægges til urørt skov, og at al kommerciel forstlig virksomhed 
dermed ophører. Vi ønsker, at skovene i endnu højere grad end i dag 
forvaltes for naturindholdet, og at Aarhus Kommune dermed bidrager til 
bestræbelserne på at standse og vende tilbagegangen i biodiversitet i 
vore skovnaturtyper.  
 

 

Hvad er vigtigt for dig/jer i forhold til udviklingen af Marselisborgskovene? 

 

Marselisborgskovene rummer rigtig store biologiske og rekreative vær-
dier, som det er afgørende at sikre for fremtiden. Forskning viser, at op-
hør af skovdrift og målrettede forvaltningstiltag er nøglen til større varia-
tion og mere liv i skoven. Disse tiltag omfatter retablering af naturlig hy-
drologi, meget mere dødt ved, afgræsning med forskellige dyreracer (ex. 
”vilde” kreaturer, heste, bison mv) og andre specifikt biodiversitetsfrem-
mende indgreb. Endelig er størrelsen af det samlede skovareal ikke 
uden betydning, idet sandsynligheden for en velfungerende etablering og 
opretholdelse af naturens egne, selvforvaltende dynamiske processer, er 
proportional med arealets størrelse. 
 
Det er selvsagt vigtig, at befolkningens muligheder for at færdes i skoven 
opretholdes og udvikles, så længe det sker under hensyntagen til formå-
let om at øge og beskytte skovens naturværdi. 
 


